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Hallituksen esitys laiksi kestävän metsätalouden määräaikaisen rahoituslain 48 §:n 
muuttamisesta 

Pyydettynä lausuntona luonnokseen hallituksen esitykseksi laiksi kestävän 
metsätalouden määräaikaisen rahoituslain 48 §:n muuttamisesta 
Metsäteollisuus ry toteaa seuraavaa: 
 
Kestävän metsätalouden rahoituslaki on määräaikainen, ja se on voimassa 31 
päivään joulukuuta 2020. Metsäteollisuus katsoo, että esitetty muutos 
rahoituslain voimassaolon jatkamiseksi vuoden 2020 jälkeen on saatettava 
lainsäädäntöön mahdollisimman pian. Kuten hallituksen esityksen 
luonnoksessa todetaan, esitykselle ei nähdä muita vaihtoehtoja. Nykyisessä 
taloustilanteessa on äärimmäisen tärkeää, että metsätalouden tukijärjestelmän 
jatkuvuus turvataan, eikä metsänhoidon aktiivisuutta tietoisesti lasketa. 
Metsäteollisuuden mielestä tukijärjestelmän voimassaolon jatkaminen vuoden 
2023 loppuun asti on perusteltua tilanteessa, jossa EU:n metsätaloutta 
koskevien uusien valtiontukisääntöjen valmistumisen aikataulu on epäselvä. 
 
Kestävän metsätalouden määräaikaisella rahoituslailla kannustetaan 
yksityismetsänomistajia aktiivisen metsätalouden harjoittamiseen. Aktiivisella 
metsänhoidolla parannetaan sekä työllisyyttä että metsien elinvoimaa ja 
kasvua. Lisäksi aktiivisella metsänhoidolla vähennetään metsätuhojen riskiä. 
Metsien kestävä hoito ja käyttö ovat keskeisiä osatekijöitä, joilla taloutta 
voidaan palauttaa poikkeusolosuhteiden jälkeen normaalille uralle.  
 
Metsänhoitoa ja esimerkiksi metsätieverkoston perusparannuksia tulisi tehdä 
ylipäätänsä nykyistä aktiivisemmin. Suomen metsissä on satojatuhansia 
hehtaareita taimikoita ja nuoria metsiä, joissa metsänhoidolliset toimenpiteet 
ovat jo myöhässä. Lisäksi metsätieverkostomme ikärakenteen takia 
metsäteiden perusparannuksien tarve on kasvava, vaikka toteutusmäärät 
ovatkin jo vuosia laskussa. 
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